

Referat

Mødedato: 25. maj 2022 1400-1600

Mødested: MS Teams

Mødeemne: UVA-EKA-båndmøde

Deltagere: Mette Qvist Jensen (MQJ), Mariann Holmslykke (MAR), (til kl 1030), Søren Anker Andersen (SAA), Theresa Albøge Laursen (TAL), Trine Eske Kvitzau (TEK), Thomas Vestergaard (THV)

Afbud: Aske Dahl Sløk (ADS) Karoline Engsig-Karup (KEK)

Gæster: Christian Rudbeck og Dag Helstad (pkt 3.1), Sune Sparre (pkt. 3.2), Anna Bak Maigaard (pkt. 3.5)

1. Godkendelse af referat (findes i Teams)

Godkendt

2. Godkendelse af dagsorden

Godkendt

3. Drøftelsespunkter

3.1. Status på procesarbejdet og næste trin for UVA-EKA v/Christian Rudbeck og Dag Helstad (20 minutter)

- i. Kort orientering om det foreløbige arbejde omkring indsamling af as-is processer vedr. udbud og tilmelding for undervisning og eksamen.
- ii. Orientering om det kommende arbejde, hvor processerne skal analyseres, herunder UVA-EKAs inddragelse i dette arbejde.

Dag og Christian kvitterede indledningsvist for samarbejdet med og input fra kolleger fra fakulteterne indtil nu. Tilgangen har været meget positiv og engageret.

Båndet kvitterer ligeledes for Dag og Christians tilgang og samarbejdet – “der er en grund til, at arbejdet indtil nu har kørt så godt!”

De processer, der er tegnet, er fakulteternes processer, bl.a. derfor er fakulteternes egne ord blevet brugt i beskrivelserne. Der er forskelle i de afdækkende as-is processer, men ikke kæmpe forskelle, så der er et godt afsæt til det kommende arbejde med at identificere “pains”.

“Pains” er nok ikke det bedste ord, men fx “potentialer for forbedringer” fører let til fokus på løsninger. Der skal på nuværende tidspunkt ikke arbejdes med, hvordan “pains” evt kan løses, det er fortsat “as-is”. Dag og Christian giver eksempler på, hvad der kan udgøre “pains”

Det kommende arbejde deles op i to, hjemmearbejde (hvor fakulteterne hver især analyserer as-is processer og identificerer “pains”) og en fælles workshop i uge 24 eller 25 (hvor alle mødes og præsenterer “pains” med henblik på grupperinger).

Båndet opfordrede til, at fælles workshop afholdes i uge 25 for at give mest muligt forberedelsestid. Båndet efterspørger præcist tidspunkt og materiale hurtigt.

Dag og Christian vender tilbage med begge dele.

3.2. PLAN-forvaltningens arbejde med ændringsønsker til TermTime v/Sune Sparre (15 minutter)

På opfordring af fakulteternes plankoordinatorer leveres budskab om muligheder/begrænsninger i arbejdet med standardsystemer bredt forskellige steder i organisationen. TEK tager også budskabet med til LGU.

AUs systemstrategi går mod standardsystemer i "skyen", dette gælder bl.a. TermTime. Det betyder, at AU ikke længere har muligheder for at lave egne tilpasninger. Dette kan især ift TermTime have været svært at se i den indledende del af AUs implementering, hvor leverandøren lagde op til, at enkelte AU-ønsker kunne løses med nyudvikling. På nuværende tidspunkt kan AU ikke stille direkte krav. AU/PLAN-forvaltningen vil i stedet forsøge at påvirke leverandørens roadmap via systemets brugergrupper og alliancer med andre universiteter og muligvis samfinansiering (hvor flere brugere går sammen om at finansiere specifik udvikling).

En anden mulighed at bruge den AU-interne ressource til udvikling af fx integrationer. Ressourcerne er dog små, så der skal prioriteres og laves business cases.

Båndet kvitterede for oplægget og PLAN-forvaltningens strukturerede tilgang til arbejdet i forvaltningen.

Sunes [oplæg er lagt på båndets teamsside](#).

3.3. Fastsættelse af trimmeparametre for tilmeldingsperioden til efteråret 2022
Trimparametre F23 v/MAR (10 minutter)

BSS foreslår, at regeltjekket er slået fra 1.-25. november (begge dage inkl.)

ARTS finder det u hensigtsmæssigt og ønsker, at regeltjekket kun løftes af i så kort tid som overhovedet muligt.

Det blev aftalt, at trimparameteret ændres i perioden 1.-25. november 2022 (begge dage inkl.).

3.4. Nyt fra studiesystemer (15 minutter)

Exam-Time: Der laves en aftale om krav til minimumsfunktionalitet til Semestry, som har lovet at udviklingen er tilendebragt med udgangen af september, hvilket der naturligvis følges skarpt op på.

Kursus i forandringsledelse: Det forsøges at lave et fælles kursus med deltagelse fra Studiesystemer og fakulteterne. Det forventes afholdt over enkelte dage og ikke med internant. Udover det faglige fokus, er der også fokus på, at der sker noget teambuilding i deltagerkredsen.

Ressourcekabalens omkring SIS fylder en del. Hvilke kompetencer er der brug for i i SIS-projektet? I første omgang kigges internt i Studiesystemer, men der vil naturligvis senere blive rakt ud til både fakulteter og AU-IT

3.5. Organisatorisk implementering af PLAN v/Anna Bak Maigaard (55 minutter) (se bilag [her](#) og [her](#) - bemærk at bilagene er fortrolige)

Drøftelse af:

- A. Overvejelser og sparring vedr. indfasning af det nye årshjul
- B. Overvejelser vedr. model for lokaledeling

Ad. A)

Båndet drøftede næste skridt på de enkelte fakulteter vedr. den implementering af det fælles årshjul.

Der var enighed om, at der ikke er behov for at iværksætte en særlig løsningsbeskrivelse vedr. sammenhæng mellem kursuskatalogprocessen og planlægningsårshjul. Dette på foranledning af forespørgsel fra PLAN-styregruppen.

Den igangsatte "besøgsrunde", hvor fakulteterne på skift viser/gennemgår deres planlægningsproces for planlæggere fra andre fakulteter og PLAN-forvaltningen i Studiesystemer fortsættes.

Anna indhenter opdaterede implementeringsplaner i august/september fra UVAEKA-ledere og uddannelseschefer.

Ad.B) Indledende drøftelse af, hvordan lokaledelingen i praksis skal foregå – inkl. forberedelse, deltagere og governance/håndtering af uenighed.

Det blev aftalt, at drøftelsen føres videre på et fysisk båndmøde i september med henblik på at forberede et oplæg til PLAN-styregruppemøde medio oktober. Ved samme lejlighed drøfter UVAEKA-båndet sin opgave ift. opfølgning på data om lokalebenyttelse.

4. Opfølgning på handlingspunkter fra sidste referat **Intet**

5. Pipeline for båndmøder i foråret 2022

"Opfølgning på systemunderstøttelse af proces ift sikring af ny problemformulering ifb specialer".

6. Evt.

6.1 Der er lagt ny bedømmelse ("DF") i STADS. Den bruges, når forudsætningsaktiviteter (indstillingsbetingelser) ikke er opfyldt (jf pkt 3.3 [møde 2022-03-22](#))

THV lægger [opdateret version af oversigt over bedømmelser i Teams](#)

6.2 Der er sat gang i en implementeringsplan for indførelsen af fælles maksimal studietid på et år på alle bacheloruddannelser. SNUK har faklen.

THV lægger [mail om implementeringen i Teams](#)